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Tilannekuva 2021
Yksityisteiden kunto rapistuu kovaa 
vauhtia  Joka vuosi syntyy 
korjausvelkaa tuhansia kilometrejä. 
Korjausvelka yksityisteillä jo yli miljardi 
euroa.

Yksityisteiden silloista (13 000 kpl) on 
muodostumassa tienkäyttöä rajoittavia 
pullonkauloja ja 
liikenneturvallisuusriskejä – joka viides 
silta kunnostuksen tarpeessa.

Passiivisten tiekuntien määrä kasvaa 
edelleen ja on suuri varsinkin 
metsätieluonteisilla yksityisteillä

Metsäteiden toteutusmäärät ovat noin 
30 %:n tasolla tavoitteesta ja 
toteutusten laadussa esiintyy 
merkittäviä poikkeamia

Yhteiskunnan tukia jää hyödyntämättä 
etenkin Kemera-avustusten osalta 



Yksityisteiden kunto

• Tällä hetkellä ei ole mitään tietoa 
yksityistiestömme kunnosta

• Staattinen (=perusparannustarve) 
kuntotieto hyödyttäisi:

– Tiekuntia – tieto tien kunnosta 
päätöksenteon tueksi

– Tiehankkeiden rahoittajia – rahoitus 
kohdistetaan vaikuttavuudelta 
parhaisiin kohteisiin

– Tiepalveluja tarjoavia yrityksiä –
palvelujen markkinointi helpottuu

– Teiden käyttäjiä – tiellä liikkumisen 
mahdollisuus esim. raskaalla 
kalustolla

– Muut hyötyjät maaseudun asujat, 
pelastustoimi, metsäpaloriskit, 
virkistys

Staattisen kuntotiedon pohjalle voidaan 



Tiheäpulssinen laserkeilaus kuntotiedon 
perusta
Luokitus perustuu keilaustiedon 
vertailusta maalajin mukaiseen 
poikkileikkauspiirrokseen ja tien 
pinnan urautuneisuuteen 
(Arbonaut Oy tehnyt tulkinnat)

Värien selitykset:

Vihreä = tie hyvässä kunnossa

Keltainen = tie tyydyttävässä 
kunnossa, kunnossapito- tai 
perusparannustyötoimenpideitä 
muutaman vuoden sisällä

Punainen = vaatii pikaisia 
kunnossapito- tai 
perusparannustoimenpiteitä



Tavoitteena yksityisteiden yleissuunnitelma

• Yksityisteiden staattinen kuntokartoitus keilausaikataulun mukaan 
valmiiksi keskeisen yksityistieverkon osalta (200 000 km) 2027

– 150 000 €/v

• Yksityisteiden siltakartoitusta 1 000 siltaa vuodessa -> valmis 
vuosikymmen lopulla

– 150 000 €/v

Yhteensä noin 2 milj. e panostuksella valtava vaikutus

Lisäksi tarvitaan järjestelmäratkaisut tiedon hyödyntämisen 
varmistamiseksi

Rahoitusta ei tähän mennessä ole saatu – tahtotilaa on, mutta se 
ei yksin riitä. Mitä voimme yhdessä tehdä haasteen 
ratkaisemiseksi?



Kiitos mielenkiinnosta!


